
EL PUNT | Dimecres, 10 de gener del 2007 SOCIETAT  15

PUBLICITAT

Informa-te’n als centres i punts de suport de la UOC a
BARCELONA, L’HOSPITALET DE LLOBREGAT, LLEIDA, MANRESA, REUS, SABADELL, SALT,
SANT FELIU DE LLOBREGAT, TERRASSA, TORTOSA, VIC, VILAFRANCA DEL PENEDÈS,
CIUTADELLA, EIVISSA, MANACOR, VALÈNCIA, MADRID I L’ALGUER,
al tel. 902 141 141 i al nostre web www.uoc.edu La universitat, a casa

Cristina
Empleada de banca
i estudiant d’Administració
i Direcció d’Empreses
a la UOC

Per fi he trobat la universitat que
s’adapta a mi i no a l’inrevés.

Titulacions oficials

DIPLOMATURES
- Ciències Empresarials
- Turisme

LLICENCIATURES
- Dret
- Filologia Catalana
- Humanitats
- Psicologia

LLICENCIATURES 2n. CICLE
- Administració i Direcció d’Empreses
- Ciències del Treball
- Comunicació Audiovisual
- Documentació (gestió de la informació)
- Filologia Catalana
- Humanitats
- Investigació i Tècniques de Mercat

(màrqueting)
- Psicopedagogia
- Publicitat i Relacions Públiques

LLICENCIATURES 2n. CICLE / MÀSTER
- Estudis de l’Àsia Oriental
- Estudis de Ciències Polítiques i de l’Administració

ENGINYERIES
- Enginyeria d’Informàtica (2n. cicle)
- Enginyeria Tècnica d’Informàtica de Gestió
- Enginyeria Tècnica d’Informàtica de Sistemes
- Enginyeria Tècnica de Telecomunicació,

especialitat en Telemàtica
- Graduat de Multimèdia (títol propi)

MÀSTERS OFICIALS
- Màster oficial d’Educació i TIC ( )
- Màster oficial de Programari lliure
- Màster oficial de Societat de

la informació i el coneixement

ALTRES ESTUDIS
- @teneu universitari
- Curs d’accés a la UOC per a més

grans de 25 anys
- Formació de Postgrau

Sol·licitud d’accés a www.uoc.edu
Inici període lectiu: febrer de 2007

Benvinguts a la universitat personal

864907-816857B

� El doctor Albert Jovell,
director de la Fundació Bi-
blioteca Josep Laporte i
president del Fòrum Espa-
nyol de Pacients, va rei-
vindicar ahir a Girona una
ampliació de les funcions
que actualment desenvo-
lupa el personal d’infer-
meria fent-se càrrec, en
l’atenció primària, del se-
guiment dels malalts crò-
nics, «els quals ja accepten
que no poden ser curats i
que, en canvi, reclamen
que se’ls cuidi». El doctor
Jovell, director de la Uni-
versitat dels Pacients de la
UAB, va instar els col·le-
gis professionals i les es-
coles d’infermeria que fa-
cin seva aquesta reivin-
dicació davant les forces
polítiques. «El metge hau-
ria de visitar el malalt crò-
nic un cop a l’any, però bà-
sicament hauria de ser l’à-
rea d’infermeria la que
agafés el lideratge» i fes el
seguiment terapèutic d’a-
quest grup de pacients. Ai-
xí de rotund es va expres-
sar el doctor Jovell durant
la conferència Les malal-
ties cròniques: preguntes i
reptes en el segle XXI, que
va fer ahir a l’Escola Uni-
versitària d’Infermeria de
Girona en l’acte d’inaugu-
ració del diploma de post-
grau de cures d’infermeria
en el malalt crònic, en el
qual s’han matriculat, en
aquesta cinquena edició,
una trentena d’alumnes.

El doctor Jovell va argu-
mentar que el principal
problema amb els malalts
crònics és que no seguei-
xen la medicació o, en pa-
raules tècniques, presen-
ten una baixa adherència
terapèutica. I va posar com
a exemple el cas dels as-
màtics, un 60% dels quals

no prenen la medicació
correctament. Segons Jo-
vell, l’àrea d’infermeria
podria jugar un paper clau
en la millora de l’adherèn-
cia terapèutica, sobretot
entre la gent més gran.

Aquest metge, que és al-
hora un gran defensor dels
drets dels pacients, creu
que les infermeres s’han
d’ocupar dels malalts i no
pas de fer tasques de pre-
venció entre les persones
sanes, una educació que,
segons la seva opinió,
s’hauria d’impartir a les
escoles. A banda de donar
un major protagonisme als
professionals d’infermeria
amb l’assumpció dels ma-
lalts crònics, el doctor Jo-
vell va indicar que els met-
ges es descarregarien d’u-

na de les principals fonts
de pressió i, a més, es re-
duirien les llistes d’espera,
que, segons va assegurar,
«són mortals».

El doctor Jovell sosté
que les grans malalties
cròniques del segle XXI
són l’asma i el càncer. Du-
es malalties en què, segons
afirma, cal fer molts aven-
ços en la millora del tracta-
ment dels pacients per part
dels professionals en l’as-
pecte no tant de diagnòstic
i tractament sinó d’infor-
mació, comunicació, trac-
te i intimitat. En l’actual
sistema sanitari «hi ha pro-
blemes importants de trac-
te humà que no tenen res a
veure amb el finançament
sinó amb els professio-
nals», va lamentar.

NÚRIA ASTORCH/ Girona

El president del Fòrum de Pacients
defensa a la UdG que infermeria
es faci càrrec dels malalts crònics

El doctor Jovell, ahir en la conferència a la UdG./ M. RUIZ

Tant el col·lectiu de pares i
mares del centre com el
conjunt dels mestres ad-
meten que és el Departa-
ment d’Educació el que ha
de desencallar la situació, i
que esperen que ho faci
com més aviat millor «per
resoldre aquest període
d’incertesa». Pares i mares
i professors reconeixen
que el nomenament del
nou delegat, Andreu Ote-
ro, és molt recent i que per
això no ha tingut temps
d’analitzar la situació ge-
nerada per l’anunci de la
direcció de l’escola de ces-
sar les activitats, ja que no
poden afrontar la reforma
que necessitarà el centre
per adaptar-se a la norma-
tiva mediambiental de fi-
nal d’any.

La directora del Nostra
Senyora del Carme, Maria
Casellas, destaca que als
mestres els sap molt greu
la situació de neguit en què
es troben els pares i mares i
els 236 alumnes, però es-
pera que «Educació ho
resolgui tan ràpid com pu-
gui per tranquil·litzar els
ànims». «Molts pares ens
pregunten com estan les
coses, quan ni tan sols no-
saltres no sabem quin serà
el nostre futur», hi afegeix
Casellas, que reconeix que
és el departament el que ha
de resoldre la situació. Ca-
sellas també destaca que
l’escola ha anat fent millo-
res per adaptar-se als nous
temps, però diu que «ne-
cessita reformes perquè ai-
xí ho exigiran».

Joan Sauri, president de
l’APA, destaca que en la
reunió del consell escolar
de dilluns a la nit es va ana-
litzar la situació de l’esco-
la però que «no es va pren-
dre cap tipus de decisió, ja
que no va venir el delegat
territorial». Sauri opina,
com la directora de l’esco-
la i l’alcalde del municipi,
Lluís Postigo, que és el de-
partament el que ha de de-
cidir quin procés cal dur a
terme per desencallar la
crisi. «Les solucions depe-
nen d’ells», matisa Sauri.

Pilar Sancho, cap de l’o-
posició (CiU) i exdelegada
d’Educació, prefereix no
opinar sobre la polèmica i
decideix mantenir-se al
marge de la decisió de la
direcció de l’escola.

Pares i mestres del centre
concertat de Llagostera volen
que Educació resolgui la crisi
Els professors van exposar al consell escolar el seu neguit

La reunió que va fer el consell escolar de Llagostera dilluns a la nit. / MIQUEL RUIZ

� El col·lectiu de pares i mares i els pro-
fessors del centre concertat i religiós de
Llagostera demanen que el Departament
d’Educació resolgui la incertesa, perquè

EDUARD BATLLE / Girona la direcció de l’escola ha avisat que vol
cessar les activitats a partir del curs que
ve. La primera reunió serà dimecres a Gi-
rona, entre el nou delegat, Andreu Otero, i
l’alcalde de Llagostera, Lluís Postigo.


